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                                            P R O T O K Ó Ł nr XVI/20                      

 

                                       z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 29 stycznia 2020  r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

 

Obrady Rady Gminy są transmitowane na żywo w internecie i utrwalone za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 14 radnych. 

Nieobecna na sesji jest niżej wymieniona radna : 

1. Gabriela Prochota  - usprawiedliwiona 

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję. Następnie przywitał 

wszystkich radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej 

liście obecności stanowiącej załącznik do protokołu z sesji.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przesłanego radnym w materiałach na 

sesję porządku obrad.  

Radni nie wnieśli uwag do otrzymanego porządku obrad. Przyjęto przez aklamację niżej 

przedstawiony porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

5. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres październik – 

grudzień 2019 r.   

8. Przedstawienie – odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 
• Rewizyjnej z dnia 22.01.2020 r. 

• Budżetu i Finansów z dnia 20.01.2020 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki na realizację zadania pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej 

wsi Lasowice Małe „ 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa           

      drogowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Lasowice 

Wielkie – jako Partnera przy realizacji Programu „ Działaj Lokalnie „ 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

      Kluczborskiego.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

15. Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  

            stopniach awansu zawodowego za 2019 rok, w szkołach i placówkach oświatowych      

            prowadzonych przez Gminę Lasowice Wielkie. 

16. Pytania, wnioski, interpelacje. 

17. Dyskusja. 

18. Odpowiedzi. 
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19. Zamknięcie sesji.                                                                                                                                                               

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie Wójt Gminy Daniel Gagat odczytał sprawozdanie na sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania. Będąc przy głosie  

zapytał : 

Z kim podpisano umowę na usługi  geodezyjne ? Wójt odpowiedział z Panem Koniecznym – 

firma Geodezja. 

O jakiej kwocie mówimy, chodzi o Zarządzenie Wójta Gminy dot. zaliczenia kosztów 

ogrzewania na poczet zaległości czynszowych przez wynajmującego budynek byłego GOK-u 

w Lasowicach Małych. 

Skarbnik Gminy Pani Izabela Dokupil odpowiedziała jest to kwota ok. 5.000,00 złotych. Na 

jakiej zasadzie to polega skoro piec jest gminny i opalany peletem zapytał Przewodniczący 

Rady ? Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy Joachim Smolnik wyjaśniając iż kwota dotyczy 

3 kwartałów ubiegłego roku, od miesiąca października to my przejęliśmy obiekt i będziemy 

obciążać wynajmującego. Od stycznia będzie to funkcjonowało w drugą stronę wyraził Wójt 

Gminy. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do sprawozdania. 
 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje. 

Przewodniczący Rady poinformował , że radni nie złożyli  zapytań , interpelacji i wniosków. 

Następnie udzielił głosu radnemu N. Barcz , który zwrócił się  o uzupełnienie odpowiedzi 

przez Panią Skarbnik  w zakresie złożonego zapytania podczas obrad na ostatniej sesji, które 

dotyczyło sposobu rozliczania – zapłaty dla firmy wykonującej plan zagospodarowania 

przestrzennego wsi Lasowice Wielkie. Po krótkiej wymianie zdań w tym temacie w której 

brali udział , radny Barcz N. , Wójt Gminy, Skarbnik Gminy , Przewodniczący Rady 

oznajmiono, że zapłaty za wykonane usługi w zakresie planu zagospodarowania 

przestrzennego dokonuje się ogólnie- etapami wyraziła Skarbnik Gminy  , a nie za wyłożenie 

planu dodał Wójt Gminy. 

Radni nie wnieśli więcej pytań.  

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu. 

Radni nie wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag. 

 

IV. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres 

październik – grudzień 2019 r 

Przewodniczący Rady nawiązał do sprawozdania, następnie  udzielił głosu radnym .Radni nie 

wnieśli pytań – uwag do złożonego sprawozdania stanowiącego załącznik do protokołu z 

sesji, przyjmują je bez uwag. 

 

V. Przedstawienie – odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 
• Rewizyjnej z dnia 22.01.2020 r. 

• Budżetu i Finansów z dnia 20.01.2020 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącym w/w komisji. 

Rewizyjnej  radnemu Norbertowi Barcz , który odczytał  protokół z posiedzenia komisji z 

dnia 22.01.2020 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 
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Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

 

Budżetu i Finansów – radnej Brygidzie Kasprzyk, która odczytała protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 20.01.2020 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

VI. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki na realizację zadania pn. „ Budowa kanalizacji 

sanitarnej wsi Lasowice Małe „ 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

 

IX. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa           

            drogowego. 

 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym. 
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Radny Kisiel P. – czy wpłynęły do budżetu gminy środki finansowe za zajęcie pasa 

drogowego ? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że są to nieznaczne kwoty. Prowadzono luźna dyskusję – 

wymianę zdań  zakresie zajęcia pasa drogowego w której brali udział radni ; Barcz N., Kisiel 

P., Młynarczyk A., Kasprzyk B.  

Radni nie zabrali więcej głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

 

X. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Lasowice Wielkie – jako Partnera przy realizacji Programu „ Działaj 

Lokalnie „ 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

 

XI. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

Kluczborskiego. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały. Następnie udzielił głosu radnym . 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. Radni głosują 

za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie 

informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15, obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 0 

 

XII. Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych  stopniach awansu zawodowego za 2019 rok, w szkołach i 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lasowice Wielkie. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanego w materiałach na sesję w/w sprawozdania. 

Następnie udzielił głosu radnym. Radni nie wnieśli pytań – uwag do złożonego sprawozdania 

stanowiącego załącznik do protokołu z sesji. Przyjmują w/w  sprawozdanie bez uwag. 

 

XIII. Pytania, wnioski, interpelacje. Dyskusja. Odpowiedzi. 
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Przewodniczący Rady poinformował o pismach które wpłynęły do Rady Gminy : 

• Pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 7.01.2020 r dotyczące 

stwierdzenia nieważności uchwał : 

1. Uchwała Nr 34/49/2019 Kolegium RIO w Opolu z dnia 31.12.2019 r. orzeka      

nieważność uchwały nr XIV/120/19 Rady Gminy Lasowice Wielkie z dnia 27.11.2019 

r. w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

2. Uchwała Nr 34/49/2019 Kolegium RIO w Opolu z dnia 31.12.2019 r. orzeka      

nieważność Uchwały Nr XIV/121/19 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składnej przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych. 

3. Uchwała Nr 34/51/2019 Kolegium RIO w Opolu z dnia 31.12.2019 r. orzeka      

nieważność w § 2 pkt 2 uchwały Nr XIV/122/19 w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 

• Pisma Sołtysa Rady Sołeckiej wsi Jasienie z dnia 09.01.2020 r. dot. wykonania 

oświetlenia ulicznego / za kościołem , do Przysiółka Wawrzyńcowskiego /, 

• Pismo UG znak GN.6822.8.2020.JS z dnia 23.01.2020 r. dot. wykupu działki od Pana 

D.D. w Wędryni. 

• Pismo Gminnej Spółki Wodnej z dnia 25.01.2020 r. dot. zaproszenia na walne 

zgromadzenie spółki, 

• Pismo Sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Tuły z dnia 20.01.2020 r. dot. oświadczenia w 

sprawie sprzedaży budynku byłego sklepu, 

• Pismo Wodociągów i Kanalizacji Hydrokom Spółka z o.o. w Kluczborku znak : 

PF.023.3.2018 z dnia 17.01.2020 r dot. projektu Regulaminu zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Lasowice Wielkie, 

• Pismo Gminy Lasowice Wielkie znak: UE.7001.1.2020 z dnia 20.01.2020 r. dot. 

projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Lasowice Wielkie. 

• Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu znak NKO.401-16/2019 z dnia 

24.01.2029 r. dot. wystąpienia pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli 

kompleksowej w dniach od 4.10.2019 r. do 19.11.2019 r. 

W/w pisma są przekazywane do komisji Rady Gminy oraz znajdują się w  Biurze Obsługi 

Rady Gminy wyraził Przewodniczący Rady. Następnie udzielił głosu radnym. 

Radny Kisiel. P. – czy coś się ruszyło w temacie chodnika przy drodze wojewódzkiej w 

Chudobie ? 

Wójt odpowiedział , na tą chwilę nie przekazano żadnej informacji , postaram się tam 

dojechać i dopytać w tej sprawie. 

Radna Świerc G. – ponawiam temat dziury w drodze w Laskowicach w kierunku Bierdzan, 

proszę o skierowanie pisma do Starostwa Powiatowego, 

Radna Kasprzyk B. – informuję , że dziura w drodze została zasypana. Jadąc do pracy miałam 

możliwość rozmowy z  Panem Dunajem , który właśnie w tym dniu ze swoimi pracownikami 

likwidował dziurę drodze. Wśród radnych prowadzono wymianę zdań w sprawie jakości i 

efektów pracy związanej z łataniem dziur na drogach. 

Radny Barcz N. – co było przyczyną unieważnienia uchwał dot. odbioru odpadów 

komunalnych, strona prawna czy polityka scedowania na samorządy kolejnego pomniejszenia 

dochodów do budżetów gmin. 

Wójt odpowiadając przedstawił sposób naliczenia opłat za odbiór odpadów w zakresie 

uchylonych uchwał , następnie poinformował o przygotowywaniu się do kolejnego przetargu 

na odbiór odpadów przedstawiając zasady odbioru odpadów przez firmy oraz zwiększanie 
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kosztów w tym zakresie . Przyjęte stawki opłat oraz odbiór odpadów komunalnych 

obowiązuje do końca czerwca 2020 r dodał Wójt Gminy.  

Wśród radnych i Wójta Gminy prowadzono dyskusję – wymianę zdań  w sprawie odbioru i 

segregacji odpadów komunalnych na terenie gminy. Wójt poinformował o zakupionej 

maszynie „ belownicy ” , która będzie umieszczona na PSZOK-u w Trzebiszynie z 

przeznaczeniem do zgniatania segregowanych plastikowych butelek. 

Radna Pilot R. – kiedy będzie odbiór asfaltu przed salą w Trzebiszynie ? 

Wójt odpowiedział odbiór już był. Radna interweniowała w zakresie wykonanej pracy gdyż 

asfalt już się kruszy. Wójt poinformował, że wiosną będzie przegląd dróg w ramach napraw 

gwarancyjnych zgłosimy powstałe usterki. 

Przewodniczący Rady wyraził iż jesteśmy jedną z nielicznych gmin , która odbiera odpady z  

nieruchomości niezamieszkałych jeżeli z tego zrezygnujemy jak będzie wyglądał odbiór z 

tych nieruchomości ? 

Wójt odpowiedział ,że poinformujemy tych właścicieli o zaistniałej zmianie i do nich będzie 

należało spisanie umowy z odbiorcą odpadów komunalnych. Przyczyni się to do zmiany 

kalkulacji ceny za odbiór odpadów dodał Wójt. 

Radny Goroński R. – co z odbiorem foli od rolników , na PSZOK nie można ich oddawać. ? 

Wójt potwierdził zaistniałą sytuację , następnie poinformował iż na stronie internetowej 

Urzędu Gminy jest wykaz odbiorców i miejscowości gdzie można dostarczyć folie 

pochodzące z gospodarstwa rolnego. 

Na terenie naszej gminy był ogłoszony nabór do złożenia wniosku przez rolników  w zakresie 

odbioru foli z gospodarstwa rolnego . Część rolników złożyła, czekamy na procedurę z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska aby można rozpocząć zbiórkę folii od 

wnioskujących rolników dodał Wójt Gminy. 

Radny Lipiński J. – zainterweniował także w sprawie odbioru foli od przedsiębiorców. 

Radny Pikor D. – zaapelował , aby proboszczom parafii zorganizować wspólne spotkanie w 

sprawie odbioru odpadów komunalnych . 

Rada Kasprzyk B. – zainterweniować do właścicieli nieruchomości niezamieszkałych  o 

uporządkowanie tych posesji. 

W ramach prowadzonej dyskusji – wymiany zdań  w temacie „ pustostanów” Wójt oznajmił 

iż brak jest podstaw prawnych do zobowiązania właścicieli nieruchomości do ich 

uprzątnięcia, jedynie grzecznościowo można zwrócić się z tą sprawą np. poprzez sołtysów w 

danej wsi dodał Wójt. 

 

XIV. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XVI/133/20 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia    

    wieloletniej prognozy finansowej. 

2. Uchwała Nr XVI/134/20 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 

3. Uchwała Nr XVI/135/20 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia  

    długoterminowej pożyczki na realizację zadania pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej     

    wsi Lasowice Małe „ . 

4. Uchwała Nr XVI/136/20  w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa           

      drogowego. 

5. Uchwała Nr XVI/137/20 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Lasowice  

    Wielkie – jako Partnera przy realizacji Programu „ Działaj Lokalnie „ 

      6. Uchwała Nr XVI/138/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

      Kluczborskiego.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

 

 



 

7 

 

Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 15:05 . 

  

                        Protokołowała                                                Przewodniczący     

                                                                                                  Rady Gminy 

                           Edyta Barcz                                                  Rajmund Kinder           

                             Inspektor                                                     

 


